

## تعميم

### للجهات المقبولة لدى الهيئة ببرنامج

#### (قبول جهات تقويم المطابقة)

إلحاقاً الى تعميمنا السابق والمتضمن اعتماد تحديث المواصفات القياسية (SASO IEC 62680-1-3:2017, SASO IEC 62680-1-3:2017) وتوحيد أنواع منافذ شواحن الهواتف الذكية والأجهزة الإلكترونية.

ونظراً للتحديات الواردة من المستوردين للمنتجات المشمولة في هذا القرار وتسهيلاً من الهيئة على كافة الموردين لضمان التطبيق الأمثل لمتطلبات المواصفات المحدثة، نود الإحاطة أنه تم تحديث تواريخ التطبيق المشار لها في تعميمنا السابق بتاريخ ٢٠٢٤/٠٥/١٥م وفق الآتي:

- يتم التحقق من تطبيق المواصفات المحدثة بدءاً من تاريخ ٢٠٢٥/٠١/٠١م لكافة الطلبات الجديدة على المنتجات المشار لها في (مرفق ١)، على أن تقوم الجهات المقبولة بمراجعة كافة شهادات المطابقة السارية الصادرة قبل هذا التاريخ للتحقق من استيفاء هذا المتطلب وإرفاق ما يثبت ذلك ضمن الملف الفني لكل شهادة مطابقة صادرة من خلال منصة سابر الاللكترونية.
- تقوم الجهات بتزويد الهيئة بقائمة شهادات المطابقة السارية التي لم تعدل وضعها وتزويد الهيئة بها بدءاً من تاريخ ٢٠٢٥/٠١/٠١م حتى يتم إلغائها وإيقاف إصدار شهادات الارسالية لها.

علما انه سيتم سحب عينات عشوائية من خلال منصة سابر بدءاً من تاريخ ٢٠٢٥/٠١/٠١م، للتحقق من استيفاء الجهات لهذا المتطلب، وستقوم الهيئة باتخاذ الإجراءات القانونية اللازمة مع الجهات غير الملتزمة. لذا نأمل من كافة الجهات المقبولة إشعار عملائها والتقيد بذلك.

وتقبلوا أطيب تحياتي،



مرفق ١

المنتجات والتراميز الجمركية المشمولة بهذه القرار:

الترميز الجمركي	المنتج
847160000001	الفاة " الماوس "
847160000002	لوحات المفاتيح
851821000000	مكبرات صوت مفردة مركبة في هياكلها
851822000000	مكبرات صوت متعددة، مركبة في نفس الهيكل
852581100000	كاميرات فيديو عالية السرعة
852581200000	كاميرات رقمية عالية السرعة للصور الثابتة
852581900000	غيرها من كاميرات عالية السرعة
852582100000	كاميرات فيديو مقاومة أو متحملة للإشعاع
852582200000	كاميرات رقمية للصور الثابتة مقاومة أو متحملة للإشعاع
852582900000	غيرها من كاميرات مقاومة أو متحملة للإشعاع
852583100000	كاميرات فيديو للرؤية الليلية
852583200000	كاميرات رقمية للصور الثابتة للرؤية الليلية
852583900000	غيرها من كاميرات للرؤية الليلية
852589100000	من كاميرات فيديو
852589200000	من كاميرات رقمية للصور الثابتة
852589900000	غيرها
852691100000	أجهزة تحديد المواقع GPS
851762200004	راوترز(موجه مسارات و هوبز) (موزع)





## Saudi Standards

Saudi Standards, Metrology and Quality Org.

247

### **Circular For the Notified Bodies by SASO in (Conformity Assessment Bodies Acceptance) Program**

In addition of our previous circular which includes the adoption of the update of standards (SASO IEC 62680-1-2:2017, SASO IEC 62680-1-3:2017) and standardizing the types of chargers for smartphone and electronic devices.

In view of the challenges faced by Importers of the products included in this decision and to facilitate the Authority's efforts for all suppliers to ensure the optimal application of the requirements of the updated specifications, we would like to note that the application dates referred to in our previous circular dated 15/05/2024 AD will be revised as follows:

The application of the updated specifications will be verified starting from 01/01/2025 AD for all applications for products referred to in Annex (1), provided that the notified bodies review all valid certificates of conformity issued before this date to verify that this requirement is met and shall attach proof with that effect to the technical file for each certificate of conformity issued through the Saber electronic platform.

All bodies shall provide SASO with a list of valid conformity certificates with status not modified according to the provisions of this Circular so that SASO can cancel the same and suspend issuing the consignment certificates before 01/01/2025 AD.

Note that SASO will withdraw random files via the Saber electronic platform starting from 01/01/2025 AD to verify that the bodies meet this requirement. SASO will take the necessary legal procedures against the non-compliant bodies. Therefore, we hope that all notified bodies adhere to the aforementioned.

**Yours sincerely,**

[Seal of General Department of Product Safety - Department of Conformity Assessment Bodies Acceptance - Saudi Standards, Metrology and Quality Organization is affixed]




**Appendix 1**
**Products and Customs Codes (HS code) Covered in this Resolution:**

<b>Product</b>	<b>Customs Code (HS Code)</b>
Mouse	847160000001
Keyboards	847160000002
Single loudspeakers, mounted in their enclosures	851821000000
Multiple loudspeakers, mounted in the same enclosure	851822000000
High-speed video cameras	852581100000
High-speed digital cameras for still images	852581200000
Other high-speed cameras	852581900000
Radiation-hardened or radiation-tolerant video cameras	852582100000
Radiation-hardened or radiation-tolerant digital cameras for still images	852582200000
Other radiation-hardened or radiation-tolerant cameras	852582900000
Video cameras for night vision	852583100000
Night vision digital cameras for still images	852583200000
Other night vision cameras	852583900000
Video cameras	852589100000
Digital cameras for still images	852589200000
Others	852589900000
Global Positioning Systems (GPS)	852691100000
Routers and Hobbs (Distributor)	851762200004

